
Turpinās ķīmiskās avārijas 
seku likvidācija .

Rīgas HES cauri laikiem. Intervija ar Ingu Sadovsku par 
mieru, mīlestību un harmoniju.

1.lpp.
2. lpp. 3.lpp.

Nr.2 (188) - 2000.g.14. janvārī

informācija

cena 10 santīmu

“Latvijas Dzelzceļš” informē
Valsts akciju sabiedrības 

Latvijas Dzelzceļš uzņēmums 
Elektrovilciens  inform ē par 
izmaiņām elektrovilcienu kustībā. 

1. Sākot ar 10. janvāri:
- vilciens nr. 6264 Rīga - 

Lielvārde aties no Rīgas pīkst. 
21:43 (11 minūtes agrāk nekā līdz 
šim), pieturēs Jāņavārtos (21:50),

Daugmalē (21:53), Šķirotavā 
1:55), Dolē (22:04), Salaspilī 
(22:07), Saulkalnē (22:12), 

Ikšķilē (22:16), Jaunogrē (22:21), 
Ogrē (22:24), Pārogrē (22:26), 
Ciemupē (22:30), Ķegumā 
(22:36), pienāks Lielvārdē plkst. 
22:41 (15 minūtes agrāk nekā līdz 
šim).

- vilciens nr. 6267 Aizkraukle

notikums

- Rīga no Aizkraukles aties pīkst. 
20:30 (8 minūtes vēlāk nekā līdz 
šim) un no Lielvārdes aties pīkst. 
20:58 pēc vilciena Nr. 6269 
Lielvārde - Rīga paredzētā laika. 
Līdz ar to vilciens Nr. 6269, sākot 
no 10. 01. 2000, atcelts.

2. Sliežu remonta dēļ 10. un 
11. janvārī nekursēs sarakstā ar ** 
atzīmētais vilciens Nr. 6120/6127 
Rīga - Saulkrasti - Rīga (atiešanas 
laiks no Rīgas plkst. 9:18, no 
Saulkrastiem plkst. 10:36).

Plānojot braucienus, lūdzam 
ievērot šīs izm aiņas vilcienu 
kustībā. Sīkākas ziņas dzelzceļa 
stacijās un uzziņu birojos (tālr.: 
7232134, 7770777, 9444777).

Z e m n i e k u  
b a l l e  j a n v ā r ī

 8. janvārī jau ceturto gadu pēc 
kārtas k/n Rīgava tika svinēta 
pirmā šī gada balle - Zemnieku 
balle. Iepriekšējos gadus zem
nieki balli svinēja vēl vecgada no
skaņās, taču šogad ar svinībām 
ieskandināja jauno gadu. Balles 
rīkotāja zemnieku konsultante 
Ināra Kanska pastāstīja, ka šogad 
darbu bijis daudz vairāk nekā ci
tus gadus un tādēļ arī balle aizka
vējusies, bet nav gan zaudējusi 
nekā no sava jaukuma.

Pasākumu vadīja A lda un 
Ivars - aktieri no Leļļu teātra. 
Dziesmas dzejas un lugu frag
menti, dažādi mazi konkursiņi ar

balvām iepriecināja zemniekus 
visas balles garumā. Dziedāja Ine
se Bumbiere, un neviens nespēja 
noturēties pretim dancošanas vi
linājumam. Pasākuma iesākumā 
dancotājus iesildīja deju kolektīvs 
Buras.

Par spīti ļaunajai gripai, zem
nieki bija izturīgi un ieradās kuplā 
skaitā, pat no kaimiņu rajoniem 
un attālās Jelgavas. Pateicoties 
Inārai Kanskai un pieaicinātajiem 
māksliniekiem, pasākums bija iz
devies, un tagad tik jāgaida nāka
mais gads ar līdzīgiem vai lie
lākiem priekiem!

Astra NAGLE

•  Zemnieki prot priecāties

avārija

F o r m a I I n
koncentrācija turpina 
p a l i e l i n ā t i e s

•  "Tur vairs dārzeņi neaugs..."

Neskatoties uz valsts iestāžu 
izteikto pasivitāti, likvidējot 29. 
decembrī uz Rīgas HES apved
ceļa notikušo avāriju, divu ne
dēļu laikā Salaspils pašvaldība 
ir izdarījusi visu iespējamo, lai 
no Krievijas firmai “Pskov In- 
terauto” piederošās automašī
nas cisternas izlijušais forma
līns tiktu savākts un aizvests 
drošā vietā, “SV” informēja Sa
laspils domes priekšsēdētājs Ju
ris Putniņš. Formalīna koncen
trācija piesārņotajā akā vēl tur
pina palielināties.

Kā stāstīja J. Putniņš, atbil
dīgie valsts dienesti tikai aizvadī
tās nedēļas laikā ir veikuši nepie
ciešamās ekspertīzes un to rezul
tātus darījuši zināmus Salaspils 
pašvaldībai. Tā, piemēram, Rīgas 
Vides veselības centrs (RVVC) 
avārijas tuvumā dzīvojošajiem 
iedzīvotājiem ieteicis nelietot aku 
ūdeni. Mūrnieku akā konstatētā 
indīgās vielas koncentrācija 50 
reizes pārsniedz pieļaujamo un 
vēl palielinās. Lai arī pārējās akās 
ķīmiskais piesārņojums nav kon
statēts, ūdens no blakusešojām 
akām nav izmantojams. Pirmkārt, 
tās atrodas pārāk tuvu avārijas 
vietai, un vēl nav zināms, vai ķī
miskais piesārņojums virzīsies uz 
citām akām. Otrkārt, šo māju akās 
konstatēts bakterioloģiskais pie
sārņojums, ko varētu būt izraisī
juši dažādi citi faktori.

Cietušo māju iedzīvotāji SV 
stāstīja, ka Salaspils poliklīnikas 
mediķi regulāri interesējas par 
viņu veselības stāvokli. Ozolu 
māju saimniece Ārija Garo teica, 
ka ārsti braucot bieži un arī paš
valdība joprojām pievedot ūdeni. 
“Tie, kas atved ūdeni, mums teica, 
ka no akas ņemt ūdeni vēl nevarot, 
un tad jau mēs arī neņemam,” sa
cīja Ā. Garo. Viņa teica, ka tieši 
pēc avārijas viņai esot bijušas ve
selības problēmas - nervu darbī
bas traucējumi, bet ārsti esot apār- 
stējuši to, ko varējuši. Neskatoties 
uz to, ka Vides veselības centra 
darbinieki informējuši sabiedrību 
par veselībai nekaitīgu formal- 
dehīda koncentrāciju gaisā, SV 
notikuma vietā trešdien konsta
tēja, ka vēl joprojām ir jūtama 
specifiskā formalīna smaka. Ā. 
Garo uzskata, ka visu piesārņoto 
augsni no kaimiņu zemes aizvest 
nevarēs, jo nav jau zināms, cik 
dziļi indīgā viela ir iesūkusies.

Tikmēr pašvaldība ir pilnībā 
pabeigusi formalīna skartās aug
snes virskārtas noņemšanu un tā 
pārvietošanu uz Salaspils attīrī
šanas ietaisēs esošajām dūņu van
nām. Kā stāstīja J. Putniņš, piesār
ņotā augsne un aka ar ugunsdzē
sēju palīdzību ir vairākkārt ska
lota, lai zemē sasūkušais forifia- 
līns ātrāk sadalītos. Pašvaldība ir 
sniegusi palīdzību arī apdrošinā
šanas pieprasījuma noformēšanā

cietušo māju iedzīvotājiem. Sa
vukārt Ceļu policija avarējušās 
automašīnas vadītājam par ceļu 
satiksmes negadījuma izraisīšanu 
uzlikusi 50 latu naudas sodu.

Avārijas sekas liek domāt arī 
par to, ka glābšanas un veselības 
dienestu operativitātes trūkums 
citos līdzīgos gadījumos var radīt 
patiesi nopietnas sekas. Rīgas ra
jona civilās aizsardzības pasāku
mu konceptuālais risinājums pa
redz, ka autotransporta un dzelz
ceļa avārijām ir ļoti liela varbūtī
bas pakāpe un to izraisītās sekas -  
nopietnas. Diemžēl šajā oficiāli 
apstiprinātajā dokum entā ir 
skaidri atzīts, ka krīzes vadības 
jautājumi joprojām ir neskaidri jo 
nav sadalīta atbildība un dažādu 
iestāžu funkcijas. Valsts uguns
dzēsības un glābšanas dienesta 
(VUGD) vadība, tiekoties ar Sa
laspils pašvaldības vadību, infor
mējusi, ka pat neskatoties uz noti
kušo avāriju, šogad VUGD Salas
pilī dežūrdaļu neveidos, jo tas 
neesot paredzēts Ministru Kabi
neta apstiprinātajā plānā. Šāds 
viedoklis liek domāt, ka līdzīgu 
kavēšanos palīdzības sniegšanā 
Salaspils iedzīvotāji var sagaidīt 
arī citos līdzīgos nelaimes gadī
jumos. Neko darīt - slīcēju glāb
šana joprojām  ir pašu slīcēju 
darīšana!

Aldis ROĢIS

"Tur vairs dārzeni neaugs..."



apsveicam! vajadzīga informācija

R i g a s  HES -

•  Hidroelektrostacija tika uzcelta, saliedējot daudzu cilvēku pūles

Šogad 25 gadu jubileju svi
nēja Daugavas gaismas pils - 
Rīgas HES. “SV” piedāvā iepa
zīties ar šīs varenās būves tap
šanas vēsturi, kā ar! attīstību un 
pastāvēšanu šobrīd.

Ar Daugavas ūdens izmanto
šanas projektiem nodarbojas jau 
kopš 16. gadsimta, un sākotnēji 
galvenais bija ūdens ceļa apgū
šana.

Daugavas ūdens izmantoša
nas ideju elektroenerģijas ražo
šanai pirmais izteica beļģu inže
nieris G. Defoss. 1886. gadā krie
vu inženieris N. Šeļuta ieteica uz
celt hidrostaciju Doles salā un 
veica topogrāfiskus mērījumus 
Daugavas baseinā. Detalizētu 
Doles HES projektu ar rasēju
miem un aprēķiniem  1923. - 
1925. gados izveidoja Doles bū
ves birojs K. Rezevska vadībā. 
Projekta īstenošana vairākas rei
zes tika atlikta saistībā ar zinā
miem vēsturiskiem notikumiem.

1964. gada 31. janvārī ins
titūtam Hidroprojekts tika uzdots 
izstrādāt Rīgas HES projektu. 
Tehniskā projekta vadību uzņe
mas tehnisko zinātņu doktors V. 
Holcmans. Projektēšanas darbus 
veica liels kolektīvs, kopumā ne 
mazāk par 500 cilvēkiem, starp 
tiem izpētes un ūdenssaimnie-

cības speciālisti, hidrotehniķi, 
hidromehāniķi, elektriķi, sanitār
tehniķi, aizsardzības pasākumu 
speciālisti nākamās ūdenskrātu
ves zonā, arhitekti, būvēšanas or
ganizācijas un ražošanas speciā
listi.

Rīgas HES būvēšanu uzticēja 
celtniecības pārvaldei Daugav- 
hesbūve. Tādējādi 1974. gada 5. 
novembrī Rīgas HES pirmais hid- 
roagregāts tika ieslēgts tukšgaitā, 
bet 14. novembrī tika ieslēgts tīklā 
slodzes nešanai. Rīgas HES direk
tors Mihails Rogals laikrakstā 
Enerģētikas Vēstnesis 1999. gada 
9. decembra numurā raksta: “Mū
su hidroelektrostacija tika uzcelta, 
saliedējot daudzu cilvēku pūles. 
Ap 3000 cilvēku piedalījās pro
jekta tapšanā, izpētes darbos, celt
niecībā un ekspluatācijā. Viņu 
vārdi un atmiņas apkopoti jubi
lejas grāmatā Daugavas gaismas 
pils.

Tehniskajā un arhitektūras 
projektā ir ietverti interesanti 
inženieru risinājumi un tā laika 
moderna iekārta. Tas viss ļāva 
efektīvi ekspluatēt Rīgas HES 25 
gadu garumā.

Šajos gados notikušas lielas 
pārm aiņas. Mainījusies politiskā 
iekārta, ekonomika, bet hidrosta- 
cijai vajadzēja stabili ražot elek

troenerģiju. Mūsu kolektīvs pie
lika visas pūles, lai stacija strādātu 
droši, pastāvīgi nodrošinātu 
slodžu grafika izpildi. Un nekādi 
nopietni traucējumi mūsu darbā 
nav bijuši.

Liels nopelns tajā ir HES ko
lektīvam, kurš visus šos gadus ir 
stabils. Lielākā daļa speciālistu 
strādā jau 20 - 25 gadus. Acīm
redzot viņi nevar iedomāties savu 
dzīvi bez hidrostacijas. Tā kā per
sonāls skaita ziņā nav pārāk liels, 
visi strādā ar lielu slodzi un atbil
dību. Ne velti enerģētiķus uzskata 
par cilvēkiem, kuri ir sava darba 
fanātiķi.

Pēdējos gados daudz esam da
rījuši, lai uzlabotu darbinieku so
ciālos apstākļus. Vispirms pārbū
vējām šībrīža apstākļiem atbil
stošas sadzīves telpas. Nākamais 
sohs bija darbnīcu un pārējo darba 
vietu modernizācija. Daudz pa
veikts, lai paaaugstinātu hidro- 
būvju un HES ekspluatācijas dro
šību. Tika atjaunota HES apdare. 
Ne velti pēdējā laikā mums izsaka 
pozitīvas atsauksmes. HES ap
meklējuma laikā Elektroapgādes 
uzņēmumu Eiropas grupējuma 
EVROELECTRIC Apvienotā, sek
retariāta ģenerālsekretārs Pols 
Bultils atzina, ka Rīgas HES ir 
mūsdienīgas hidrostacijas pa
raugs. Labi iekārtota, labi kopta, 
ar drošām iekārtām un precīzi 
funkcionējoša.

Pēdējos gados pakāpeniski 
notiek paaudžu maiņa. Cenšamies 
padarīt šo procesu mazāk sāpīgu. 
HES struktūrvienību vadītāji 
pirms aiziešanas pelnītā atpūtā 
gatavo sev cienīgu maiņu. Ap
sveicami, ka jaunie pamatā ir 
mūsu veterānu vai HES celtnieku 
bērni. Tā tiek likti pamati ener
ģētiķu dinastijas veidošanai. Vi
ņiem nāksies ekspluatēt HES nā
kamos 25 gadus.

Tātad aizmugurē ceļš gad
simta ceturkšņa garumā. Rīgas 
hidroelektrostacija sagaida savu 
jubileju atjaunota, ar modernizētu 
iekārtu un stabilu, darbspējīgu 
kolektīvu. Tas ļaus Rīgas HES arī 
turpmāk ne vienu vien desmitgadi 
veikt nozīmīgu ieguldījumu Lat
vijas Republikas ekonomikā.”

Sagatavoja Astra NAGLE

A u t o b u s a  k u s t ī b a s  sa r a k s t s  
Stājas spēkā ar 04.01.2000

Rīga - Salaspils

6:15S 6:30M 6:45D 7:10 M 7:30 S 7:50D;
8:10M 8:30M 8:50 *D 9:10 D 9:30 M 10:00D;

10:30M 11:00D 11:30M 12:00D 12:30M 13:005;
13:30M 14:00D 14:30M 15:00D 15:20*M 15:40M;
16:00D 16:20D 16:40*M 17:00M 17:20D 17:40M;
18:00M 18:20S-D 18:40*M 19:00M 19:20*D 19:40M;
20:00 D 20:30D 21:10M 22:00M 22:40D.

Svētdienas un svētku dienas
6:45D 7:10 M 7:30S 7:50D 8:30M 9:10D;
9:30M 10:00D 10:30M 11:00D 11:30M 12:00D;

12:30M 13:00S 13:30M 14:00D 14:30M 15:00D;
15:40M 16:20D 17:00M 17:40M 18:205-D 19:00M;
19:40M 20:30D 21:10M 22:00M.

• R ī g a
Darbdienas, sestdienas

5:40D; 6:00M 6:25M 6:45D 7:005 7:15M
7:30D; 7:45 *M 8:00M 8:20S 8:40D 9:00M
9:20M; 9:40 *D 10:00D 10:30M 11:00D 11:30M
12:00D; 12:30M 13:00D 13:25M 14:005 14:30M
15:00D; 15:30M 16:00D 16:20*M 16:40M 17:00D
17:20D; 17:40*M 18:00M 18:20D 18:40M 19:00M
19:30D; 19:55M 20:40M 21:20D 22:00M.

Svētdienās un svētku dienas
6:25M 7:00S 7:30D 8:00M 8:205 8:40D
9:20M; 10:00D 10:30M 11:00D 11:30M 12:00D

12:30M; 13:00D 13:25M 14:005 14:30M 15:00D
15:30M; 16:00D 16:40M 17:20D 18:00M 18:40M
19:30D

M - Miera 
iela *- autobuss

; 19:55M
Miera iela, D - *  
autobuss nekursē

20:40M
Dienvidu iela, 
sestdienās

21:20D
Dienvidu iela, S - Silava

22:00M.
va

A / s  R T P  maršruta 
R ī g a  (MTS) - Salaspils

m a r š r u t a  t a ksometrs
-  S a l a s p i l s  - Saulkalne

ta k so m e trs  
-  S a u l k a l n e

05:00 05:40** 06:00 06:20 06:40 06:50** 407:00* 07:15* 07:40 08:05 08:15** 08:40
08:55 09:10* 09:35 09:50** 10:05 10:35
11:00 11:20* 11:45 12:05 12:30 13:05
13:25 13:45 14:00** 14:10* 14:25 14:55*
15:15* 15:40** 15:55 16:15* 16:40 17:05
17:30 17:45** 18:00 18:15 18:40* 19:00*
19:20** 19:35 19:50 20:25 20:40 21:00
21:20
00:00*

* - līdz Saulkalnei 
14:10; 16:15 
** - gar Sala

21:50

kalnei, g a r Salaspils  domi  
 19:00  

22:10

Salaspils domi (izņemot reisu 19:00 - ga
r  universālveikalu) 
līdz augustsprieguma apakšstacijai

22:30 22:50* 23:30

09:10; 11 

.

:20:

Salaspils - Rīga
No universālveikala 

05:30 05:50

R ī g a

06:20** 06:30 06:55 07:20
07:35** 07:55* 08:10* 08:20 08:45 09:00**
09:20 09:40 10:10* 10:30 10:50 11:00**
11:20 11:45 12:20* 12:40 12:55 13:20
13:45 14:05 14:30 14:55** 15:10* 15:30
15:55* 16:20* 16:40 17:00** 17:15* 17:30
17:50 18:20 18:40** 18:50 19:05 19:40*
19:55* 20:10 20:20** 20:35 21:05 21:25
21:45 22:00 22:30 22:50 23:10 00:05

* - no Saulkalnes,
* *  - no augstsprieguma apakšstacijas

No Saulkalnes
07:45 08:00 10:00 12:10 15:00 15:45
16:10 17:05 19:30 19:45

No augstsprieguma apakšstacijas (Gaismas iela)
06:10 07:25 08:50 10:50 14:45 16:50
18:30 20:10

•  HES direktors Mihails Rogals

Sporta Komplekss informē
Salaspils sporta komplekss 

sirsnīgi sveic visus salaspiliešus 
Jaunajā gadā! Lai visiem laba 
veselība un vienmēr sportisks gars!

Kā jau katru gadu, arī šī gada 
janvārī sākas kārtējais Salaspils 
basketbola turnīrs. Šogad turnīrs 
norisināsies 2 grupās. Pirmajā, 
stiprākajā grupā, vadoties no 
iepriekšējā gada turnīra rezultātiem, 
spēlēs 6 stiprākās komandas. Šobrīd 
turnīram jau pieteikušās 14 
komandas.

Piektdien, 14. janvārī, pīkst. 
18:00 sporta kompleksā notiks 
basketbola komandu pārstāvju 
sanāksme. Lūdzam noteikti 
ierasties. Prognozējamais spēļu 
laiks ir otrdienās no pīkst 20:00 un 
piektdienās no pīkst. 17:00.

Jau no pagājušā gada decembra 
katru nedēļu sporta kompleksā no
risinās šautriņu mešanas sacensības.

Atgādinām, ka sacensības notiek 
trešdienās no pīkst. 19:00, 
programmā spēle 501.

15. janvārī k/n Rīgava notiks 
Rīgas rajona individuālais čem
pionāts roku cīņā, svēršanās pīkst. 
10:00, sacensību sākums pīkst. 
11:30.

15. janvārī Rīgā Jim Beem 
klubā notiks Latvijas Darts klubu 
čempionāta šautriņu mešanā - 1. 
kārta.

22. janvārī Rīgā LU Ķīmijas 
fakultātes sporta zālē notiks reitingu 
sacensības galda tenisā. Aicināti arī  
Salaspils galda tenisisti.

22. janvāri vēl vienas sacensības 
galda tenisā - Jēkabpils atklātais 
čempionāts, kurš norisināsies Biržu 
internātskolas telpās.

Sagatavoja Mudīte 
KONSTANTINOVIČA

sports



millennium

Jaunais gads svešā zemē, bet sava ticība
Inga Sadovska mācās Rīgas 

Valsts 1. ģimnāzijas 12. klasē. 
Viņai bija dota iespēja sagaidīt 
2000. gadu ārzemēs, daudzu cit
tautiešu vidū un ne pavisam ar 
glāzi šampanieša rokā, jo tā ne
iederētos tajā vidē un noskaņā, 
kādā atradās Inga no 1999. ga
da 27. decembra līdz 2000. gada 
2. janvārim.

- Kā tev radās iespēja sa
gaidīt Jauno gadu Polijā?

- Reiz es izdzirdēju, ka Rīgā 
Jēkaba katedrālē tiek rīkoti jau
niešu lūgšanu vakari, kurus at
balsta TAIZE brāļi. Viņi strādā ar 
jauniešiem un rīko starptautiskus 
pasākumus, kura mērķis veicināt 
mieru pasaulē ar ticību. Šie pa
sākumi notiek katru gadu: vasarā 
visi brauc uz Franciju, kur atrodas 
TAIZE brāļu klosteris, bet Jaunais

. gads tiek sagaidīts dažādās Ei
ropas pilsētās. Nejauši manās ro
kās nonāca uzaicinājums uz šādu 
jauniešu vakaru, un, iepriekš pie
zvanot, es devos turp.

- Cik cilvēku piedalījās šajā 
braucienā?

- Pavisam 48 000. No Latvi
jas vien izbrauca 6 autobusi, no 
kuru pasažieriem man bija pazīs-tami tikai četri. Visvairāk uz Poli- 

devās luterāņi, kaut gan paši 
TAIZE brāļi ir katoļi. Kā noprotu, 
viņiem ir pilnīgi vienalga, kādai 
reliģijai tu piederi, jo šie brāļi 
vēlas it kā apvienot visas ticības, 
meklējot kopīgas iezīmes.

- Kur jūs dzīvojāt?
- Mūs uzņēma poļu ģimenes - 

ļoti viesmīlīgi cilvēki. Es kopā ar 
10 jauniešiem no Latvijas, Slovā
kijas, Vācijas un Polijas nokļu
vām mājā, kurā dzīvoja divas ģi
menes (apmēram 12 cilvēku), kas 
rīkoja dažādus pasākumus vie
siem. Mēs bijām viena liela, liela 
ģimene.

- Kā jūs savā starpā sapra- 
tāties?

- Tas bija komiski, jo  tikai

viens no abām ģimenēm runāja 
angliski. Reiz mēs divas meitenes 
no Latvijas mēģinājām komuni

cēties ar diviem poļiem, kuri ne
prata ne krievu, ne angļu valodu. 
Bija grūti, tomēr kaut kā cits citu 
sapratām.

- Kādi pasākumi Polijā tika 
rīkoti?

- Visa darbība risinājās Varša- 
vā. Katru dienu astoņos no rīta no
tika kāds pasākums vienā no drau
dzēm, parasti tās bija pārrunas par 
noteiktu tēmu. Divpadsmitos visi 
braucām uz TAIZE centru, kas 
atradās stadionā, kuram apkārt 
bija uzslietas milzīgas teltis ar 
koka grīdām. Katrā teltī bija vieta 
apmēram tūkstotim cilvēku. Tur 
notika lūgšanas, nacionālās sa
nāksmes, kad satikās visi cilvēki 
no vienas valsts, lekcijas, pie
mēram - par mieru, mūzikas kon
certi. Vēl tika piedāvāta iespēja 
kādu stundiņu pavadīt klusumā 
speciāli tam atvēlētā istabā. Vien
reiz mūs aizveda uz cietuma ka- 
pellu pie jauniešiem, kas nodar
bojušies ar narkotiku tirdzniecību. 
Mazliet parunājām par dzīvi. Bi
jām vairākos klosteros pie klos- 
termāsām un veco ļaužu pan
sionātā.

- Kādā valodā notika lūg
šanas un saieti?

- Dažādās valodās. Lūgšanas 
parasti pavadīja angļu, franču.

krievu, poļu vācu un citu tautu 
dziesmas. Katru vakaru brālis Ro- 
žē, TAIZE klostera dibinātājs, 
franču valodā uzrunāja visus 
viesus. Šī runa tika tulkota ļoti 
daudzās valodās, jo teltīs bija uz
stādīti tieši tam domāti mikrofoni, 
un paradoksāli likās tas, ka ne
viena valoda savā starpā nejaucās.

-Vai ēdiens pašiem bija jā
gādā, vai arī par jums kāds pa
rūpējās?

- Katram viesim tika iedalīti 
pusdienu un vakariņu taloni. Pus
dienu pārtraukums bija no 12 līdz 
13, bet vakariņas - no 17 līdz 18. 
Pati maltītes norise man likās in
teresanta, jo stadionā tika ierīkoti 
kādi 10 “kontroles punkti”, un tev 
bija jāņem maisiņš un jāiet katram 
”punktam” garām. Pārtika vien
kārši tika iemesta tavā kulītē.

- Kā jūs orientējāties pil
sētā?

- Katram bija iedota karte, arī 
sabiedriskā transporta brīvbiļetes, 
jo daudziem mājas atradās tālu no 
Varšavas centra. Arī man līdz mā
jām bija jābrauc kādu stundu ar 
diviem transportiem. Kuriozākie 
gadījumi bija tieši braucieni auto
busos, kad vakaros visi devāmies 
mājup, jo transporti bija stāvgrū
dām pilni ar dažādu tautu cilvē
kiem, un poļi tik stāvēja pieturās, 
gaidot nākamo autobusu (kurš arī 
ieradās pilns), un nesapratnē 
mirkšķināja acis. Vēl kāds karst
asinīgs dienvidnieks izvilka savu 
ģitāru un sāka dziedāt - gāja jautri.

- No kurienes TAIZE brāļi 
iegūst līdzekļus, lai rīkotu tik 
vērienīgus pasākumus?

- Godīgi sakot, es nezinu. Bet 
katrai valstij bija jāmaksā noteikta 
dalības nauda, kas droši vien at
karīga no valsts ekonomiskā stā
vokļa. Latviešiem līdz 30 gadiem 
bija jām aksā 15 vācu markas. 
Zinu, ka poļi maksājuši kādus 15 
latus.

- Vai Jaungada svinības 
Polijā lielā mērā atšķiras no 
Latvijas svinībām?

- Manuprāt, nē. Pilsētā notika 
kāds koncerts, bet mums bija pa
redzēts Jauno gadu sagaidīt drau
dzē. Protams, varēja braukt uz šo 
koncertu, bet tas nebija īpaši dro
ši, jo Varšava man vēl sveša pil
sēta. Tātad devāmies pie kloster- 
māsām, kuras organizējušas bēr
nunama patversmi mazām mei
tenēm. Tieši pusnaktī mēs atradā
mies kapellā, kur notika lūgšanas. 
Divpadsmitos visi sāka dziedāt 
kopīgu slavēšanas dziesmu. Pēc 
tam cits citu apsveica, un mēs va
rējām doties uz diskotēku, ko bija 
sarīkojušas klostermāsas. 1. jan
vārī divpadsmitos gājām uz baz
nīcu, vēlāk notika svinības ģime
nēs, un četros jau braucām uz sa
vām mājām, uz Latviju. Pamanīju 
to, ka poļi savas mājas bija de
korējuši ar ļoti daudziem un spo
žiem spīdumiem. Varbūt varētu 
teikt, ka viņiem vairāk patīk grez
noties nekā latviešiem.

- Vai pietiekami ciemojies 
vecpilsētā?

- Nē, jo visi šie pasākumi mani 
ļoti nogurdināja, turklāt vēl auk
stais laiks un nerimstošais sniegs 
vakarā neļāva iziet laukā no mā
jas. Bet tomēr man par Varšavu un 
Poliju palikušas jaukas atmiņas. 
Atceros - mums stāstīja, ka piec
desmitajos gados kara laikā no

postītā vecpilsēta tika uzcelta no 
jauna, pateicoties arhitektiem un 
māksliniekiem, kuri pirms tam 
savos plānos bija uzskicējuši pil
sētas namus,

- Ko tev ir devis šis brau
ciens?

- Pirmkārt, jau iespēju iepazīt 
daudzas tautas un to kultūras. 
Manuprāt, jo tuvāk dienvidiem, jo 
cilvēks ir atklātāks, emocionālāks, 
jautrāks. Otrkārt, daudz laika un 
vielas pārdomām, lai sakārtotu 
savu iekšējo pasauli. Treškārt, pa
ši jauniešu vakari, kas notika Rī
gā, man palīdzēja atrast un saprast 
Dievu, Esmu viņu izjutusi. Agrāk 
gāju uz baznīcu bez jēgas, bet 
tagad saprotu, ka Dievs man dāvā 
mieru un mīlestību, kas savukārt 
harmonizē manu dzīvi.

Ar Ingu Sadovsku sarunājās 
Inga KRUSTA #  Inga Sadovska Varšavā

interesanti

Pārdomas par tautas 
pagātni, tagadni, nākotni

*'Tēvu tēvu laipas mestas, 
Mēs, bērniņi, laipotāji;
Tā, bērniņi, laipojami.
Lai pietika mūžiņami. ” 
/Latviešu tautas dziesma/

Tautas pagātne, tagadne un 
nākotne ir cieši saistītas. Tieši šādi 
izpaužas visas tautas un paaudžu 
kopība. Bez vecās paaudzes no 
mūsu tautas vēstures un kultūras 
nekas nepaliks pāri, bez jaunās 
paaudzes nebūtu tautas attīstības, 
virzības uz priekšu.

Mūsu tauta pēdējā tūkstoš
gades gadusimtā pieredzējusi 
divas neģēlīgas okupācijas. Abu 
okupantu mērķis bija arī iznīcināt 
mūsu tautas valodu - vienu no vis
vecākajām indoeiropiešu valo
dām, kas veidojusies dabas, darba 
un cilvēku savstarpējo attiecību 
izpratnes kopumā - kā dabas bērns 
ar tautas dziesmām, Jāņu dzies
mām un visu kultūras pūru, kā 
sargeņģelis soļojot līdzi latviešu 
tautas sūrajam liktenim. Okupanti 
saprata, ka bez tautas un valodas 
zemei vairs nav nacionālas vēr
tības. Lai gan abas okupētājas 
valstis (Krievija un Vācija) bija 
Tautu Savienības locekles, lai gan 
Tautu Savienības statūti (1919.g.) 
“..paredz militāras sankcijas pret 
agresoru ..” un Kelloga pakts 
“..nosodu karu kā strīdus izšķīrēju 
starp tautām..”, abas šīs valstis 
veica Latvijas militāro okupāciju. 
Turklāt Londonas konvencija 
(1933.g.), kuru parakstīja arī 
Latvija un Krievija, pieņēm a 
agresijas definīciju “..par uzb
rucēju uzskatāma katra valsts, kas 
ar kara pieteikumu vai bez kara 
pieteikuma iebrūk kādas citas 
valsts teritorijā..”.

Okupācijas pieder vēsturei, 
bet mūsu tautai - okupāciju sekas. 
Mūsu tautai skaitās trešā atmoda, 
kura atnāca ar runām, dziesmām, 
barikādēm un demonstrācijām.

Bet tā atnāca arī tādēļ, ka bijām 
vienoti, gatavi ziedot to, kas kat
ram ir dārgākais. Jā, maiņa uz 
augšu ir notikusi, bet - vai šīs 
maiņas cena nav bijusi pārāk 
augsta? Vai mūsu valsts vadītāji, 
arī tie, kuri saņēmuši ordeņus, 
kuri aizgājuši “atpūtā” un nodo
das pārdomām par paveikto, sa
prot, ka dabas likumi ir daudz 
pilnīgāki par cilvēku likumiem, jo 
cilvēku likumi ir pakļauti tikai 
cilvēkam pašam, bet dabas likumi 
- Dievam? Vai mūsu valsts vadī
tāji neredz un nesaprot, ka tiek 
veicināta latviešu tautas izdel
dēšana (mirstības rādītāji pār
sniedz dzimstību), ka notiek me
dicīnas, izglītības, zinātnes un 
zemniecības novārdzināšana? Vai 
viss viņu prāts un domas saistītas 
ar iztapšanu Austrumiem un Rie
tumiem? Kas tad rūp šiem politi
ķiem un vadoņiem? To atstāju 
viņu pašu ziņā. Taču arī  virs šīs pa
saules varenajiem ir Dievs, un pa 
vienu ceļu mums visiem būs jā
aiziet. Prātā nāk Hamleta prāto
jumi, vērojot kapraču izrakto gal
vaskausu: “Tas varbūt kāda poli
tiķa pauris, kuru šis ēzelis tā mētā, 
varbūt kāda cita, kurš gribējis 
Dievu piekrāpt.” Nedrīkst pie
krāpt ne Dievu, ne cilvēkus!

Sokrāts demokrātiskiem atē
niešiem ieteica nedzirdētu zob
galību - pārvērst ēzeļus par zir
giem ar balsošanu. Saviem opo
nentiem viņš esot atbildējis: “Ja 
jau karavadoņos un valsts vadītāju 
amatos var tapt ar vienkāršu no
balsošanu neatkarīgi no tā, vai 
attiecīgajai personai ir kāda sajēga 
par valsti, cilvēku dzīvi, dabas li
kumiem, kāpēc ar šādu pašu me
todi nevarētu ēzeļus pārvērst par 
zirgiem.”

Vai seno grieķu dzīves gud
rība noder arī mums? Pārrunājot 
iepriekš aprakstītos jautājumus ar 
saviem draugiem, kuriem interesē

parapsiholoģiskie fenomeni, esam 
nākuši pie secinājuma, ka mūsu 
“lielo” politiķu sliktos darbus var 
ievietot sarežģītā figūrā, ko veido 
pieci krusti.

Novārdzināta un daļēji iznī
cināta zinātne un domājoša in
teliģence.

Pilsonību visiem, kas to grib.
Ņemti ārzemju aizdevumi.
Zemes pārdošana nepilso

ņiem.
Novārdzināta un daļēji iznī

cināta zemniecība - tautas dzīvā 
spēka atjaunotne un pamats.

Bet nav sliktuma bez labuma. 
Krusts taču ir atslēga dzīvības un 
atziņas noslēpumiem, simbols 
Debess un Zemes vienotībai, 
dzīvībai un nāvei. Bet krusts ir arī 
Aizsargs!

Mūsu politiķiem Jaunajā gadā 
novēlu saprast, ka mums nav jā
klanās ne Rietumiem, ne Aus
trumiem. Beidzot saprast, ka 
mums pašiem ir savi zinātnieki, 
mākslinieki, dzejnieki un varbūt 
nākotnē būs ari godīgi politiķi. Un 
cilvēki, kas tic savas tautas uz
plaukumam un strādā tam. Un ar 
šiem cilvēkiem Latvija var le
poties. Un beidzot - “liela m” 
politiķiem gribu novēlēt sapratni, 
ka tautas valdīšana ir vienmēr 
jāpieņem kā upuris tautai, nevis 
kā atalgojums, un pašatdevi tautas 
labuma vārdā vērtēt augstāk par 
darbošanos personiskajiem mēr- 
ķiem un labumam.

Novēlu salaspiliešiem jaunajā 
gadā mīlēt labo, domāt labas do
mas, bagātināt savu intelektu un 
intuīciju, gūt daudz īstu draugu, 
censties saprast Dabas likumus, 
atrast savu vietu Dabā un cilvēku 
sabiedrībā!

Salaspils domes deputāts 
Jānis LIGERS



Ja Jums ir vajadzīga:
□  pašvaldības policijas;
□  ugunsdzēsēju;
□  ūdensvada un kanalizācijas;
□  ātrā medicīniskā un cita veida palīdzība 

ekstremālos gadījumos,
zvaniet: 40001 vai 40003

K R I M I N Ā L Z I Ņ A S

4. janvārī ap plkst. 20:00 Skolas 
ielā pie veikala Daugava sav
starpēja strīda laikā Gints J. iesita 
Mārim U.

Nakti no 4. uz 5 janvāri Skolas 
ielā 8 neapsargātā autostāvvietā 
automašīnai Opel Omega, izsitot 
labās puses sānu loga stiklu, no
zagti četri kompaktdiski un pa
stiprinātājs ar ekvalaizeru.

Naktī no 4. uz 5. janvāri Dienvidu 
ielā 9 neapsargātā autostāvvietā 
automašīnai Opel Astra Caravan

izsists labas puses sānu logs.

Naktī no 4. uz 5. janvāri Ener
ģētiķu ielā 2 neapsargātā auto
stāvvietā automašīnai BMW-316, 
izsitot labās puses sānu logu, 
nozagta automagnetola Pioneer.

8. janvārī Dienvidu ielā dzīvoklī 
savstarpēja strīda laikā Dmitrijs S. 
piekāvis savu tēvu.

Pēc Salaspils policijas 
nodaļas materiāliem 

sagatavojusi Inga ŠPAKA

K/n Rīgava 15. janvārī plkst. 17:00 
vidējās paaudzes deju kolektīvu 2000. gada 

sadancošanas koncerts.
Piedalās: Gatve no Rīgas, Greizie Rati no 

Garkalnes, Arnika no Carnikavas, Sigunda no 
Mālpils, Ūsa no Salaspils.

Ieeja Ls 0,50, skolēniem, pensionāriem Ls 0,30.

15. janvārī plkst. 11:30 k/n Rīgava 
Rīgas rajona individuālās meistarsacīkstes 

r o k u  c ī ņ ā .
Svēršanās no pīkst. 9:30.

A /s O gre aicina darbā:
- ķīmijas tehnologu (prasības - augstākā izglītība 
šķiedrmateriālu krāsošanā, pieredze ķīmiķa amatā 
tekstilrūpniecībā).
- meistaru gaisa kompresora iekārtām.
- katlu mājas vadītāju,
- katlu mājas maiņas meistaru,
- kurinātājus darbam ar vidējās Jaudas katliem 
(50 t/st. vai līdz 35 Gkal/st.),
- ketelētājas, šuvējas un to mācekles.
- elektromontieri augstsprieguma iekārtām. 
Vērsties vai savus CV sūtīt personālu nodaļai Ogrē,

Rīgas ielā 98, vai pa faksu 73100.

K /n  Enerģētiķis k in o a f iš a :

16. janvārī plkst. 17:00 Kiruku un  b u rv e. 
Franču animācijas filma. Režisors 
Mišels Ocelots. Biļetes cena Ls 0,70, 
bērniem - Ls 0,50.

23. janvārī plkst. 17:00 P sih o a n a līze  
g a n g steru  g a u m ē. Amerikāņu melnā 
komēdija. Režisors Harolds Rāmis. 
Galvenajās lomās: Roberts de Niro, 
Billijs Kristels. Bilļetes cena Ls 0,80.

30. janvārī pīkst. 17:00 Mežonīgie 
R ie tu m i, režisors Benijs Sonnefelds, 
lomās: Kevins Kleins, Vils Smits, Kenets 
Braunags. Selma Hajena. Biļetes cena 
Ls 0,80.

S L U D I N Ā J U M I
> D ivus privatizētus 2-istabu 
dzīvokļus ar visām ērtībām Rīgā. 
Āgenskalnā (49 m2), ar māksli
nieka darbnīcu 83 m2, 3/3. Zie
meļblāzmā - 52 m2, tālrunis, lo- 
džija, lifts, saules pusē, 6/9. Tālr.: 
7351083 (vakaros), 7224469 
(darba laikā).
> B ērza apšuves dēļus. Mob.t.
9364794.___________________

Pītu galdu, pītu telefona gal
diņu, dekoratīvu pītu sienas šķī
vi. Tālr. 44001, pēc 22. 
>-Privatizētu 1-istabas dzīvokli 
Saulkalnē. Tālr. 48255, mob. tālr.
9440160.___________________
>Privatizētu 2-istabu dzīvokli 
(37,7 m2 ceturtais stāvs, tālrunis, 
istabas izolētas). Cena Ls 3850.
Mob. tālr. 9513391.___________

Garāžu kooperatīvā Enerģē
tiķis ar pagrabu. Tālr. 41096. 
>Automašīnu Ford-Fiesta re
zerves daļām. Tālr.: 46123,
47297. _________________
> L ogu  blokus 143x143 cm.
Tālr. 45058._________________
> M īksto  mēbeļu komplektu 
(iepakojumā), izg. Baltkrievijā.
Tālr. 49949, vakaros._________
>Siltinātos paneļus. Mob. tālr.
9254739. ____________
>Autokrāvēju, urbjmašīnu, 
virpu. Tālr. 9254739.

Jaunieši, Atsaucieties! 

Jums ir vienreizēja iespēja 

tikt uzņemtiem domes 

jauniešu kori Tiāde, tāpēc 

visi dziedāt gribošie tiek 

aicināti ierasties 17. un 19. 

janvāri pīkst. 19:00 Domes 

2. stāvā.

Zemniekiem!!!
22. janvārī plkst. 11:00 Rīgā, 

Struktoru ielā 14 seminārs 
kartupeļu audzētājiem. 

Tālr . 9624233

S k a is tu m k o p š a n a s  
s a lo n s  I k š ķ i lē ,  

Daugavas 38 
(pie dzelzceļa  

stacijas), 
piedāvā:

- intensīvo solāriju  
Ergoline 300;

- manikīru;
- pedikīru;
- uzacu un skropstu  

krāsošanu;
- make-up;
- vaksāciju.
Tālr.: 5036633,9414683.

Darbam salonā  
vajadzīga 

profesionāla  
manikīre.

Datorkursi: Windows 98, 
Word. Exce/.

Mob. tālr. 9585297. 
Mūsu adrese: Skolas Ielā 5 
(pasta ēkā, ieeja no sētas 

puses).

p ē r k
>l-istabas dzīvokli. Tālr. 47519,
pēc 20._____________________
>Dzīvokli Salaspilī, vēlams ag
rofirmas ciematā. Izskatīšu visus 
piedāvājumus. Tālr. 41483, vaka-
ros, mob. tālr. 9690399._______
>l-istabas dzīvokli Saulkalnē.
Tālr.: 48257, 48771.__________
> A pbūves gabalu Salaspilī 
(1500 m2). Bez starpniekiem. 
Tālr.: 47593, 2-420006.

maina
>2-istabu neprivatizētu dzīvokli 
bez lodžijas, ir iespēja kurināt ar 
malku, pret 2-istabu dzīvokli ar 
lodžiju. Ir varianti. Tālr. 41177. 
>3-istabu dzīvokli Ķengaragā 
pret 1-istabas dzīvokli Dolē, 
Salaspilī. Tālr. 264042, pēc 19.

piedāvā darbu
>P/u Ako-K ēdnīcā Skolas ielā 7 
vajadzīgs pavārs. Pieteikties ēd
nīcā pie vadītājas. Izziņas pa tālr. 
47283.

18. janvārī pīkst. 18:30 
k/n Rīgava jaungada balvas 

izcīņa kāršu spēlē Zolīte. Dalības 
maksa Ls 1,50.

Uzziņas pa tālr. 41163.

Salaspils Pensionāru 
kopas padome aicina 

uz saietu 
k/n Enerģētiķis 

15. janvārī plkst. 
15:00.

Programmā koncerts, 
pārskats par 

pensionāru padomes 
darbu, informācija 
par medicīnisko 

aprūpi.

dažādi
>Firm a Sater labo ledusskap
jus jūsu mājās. Lēti, ar garantiju. 
Tālr. 2-277275, no pīkst. 9 līdz 21. 
Brīvdienu nav. Mob. tālr.
9299768.
>Veicam (piektdienās) braucie
nus uz Viļņas tirgu ar komfor
tablu autobusu (maksa Ls 5 un 5 
USD), izbraukšana no Salaspils 
universālveikala plkst. 21:30. 
Tālr.: 430829,437081, mob. tālr.
9129901.___________________
>-Piedāvāju ārstniecisko un pro
filaktisko masāžu. Skolas ielā 7- 
105 , darba dienās pīkst. 12-15 un 
18-21. Pensionāriem un invalī
diem atlaides. Derīgas a/s Balta 
un BTA veselības apdrošināšanas 
polises. Tālr. 44176, mob.t.
9490038.___________________
>LVMI Silava telpās Rīgas ielā 
11 darbu atsākusi ēdnīca. Darba 
laiks no pīkst. 8:30 līdz 14:00. 
>Kravu pārvadājumi ar auto- 
mašīnu KAMAZ. Tālr. 44590,
mob. tālr. 9440568.___________

Autoceltņa Ivanovec pakal
pojumi. Mob. tālr. 9254739, tālr.
41348._____________________
> Šujmašīnu tehniskā apkope un 
remonts. Tālr. 7312634 - darba 
laikā, 44025 - vakaros, mob. tālr.
9 1 3 2 0 5 7 . _____________

Televizoru un radioaparatū
ras remonts. Tālr. 42798,
vakaros.____________________
> Veicu flīzēšanas darbus un ar ī  
citus apdares darbus. Mob.
9104097.___________________
>Reisi uz Viļņas tirgu - otrdienās 
un piektdienās. Izbraukšana plkst. 
21 no autobusa pieturas pie k/n 
Enerģētiķis. Maksa - Ls 5 un 6 
USD. Tālr. 42245, mob. tālr. 
9293578.

pateicība
>P ateicība un sirds mīlestība 
erudītajām un iejūtīgajām sociālās 
aprūpes darbiniecēm - Lūcijai 
Grīnmanei un Intai Beļskai, veicot 
arī turpmāk savu atbildīgo un 
rūpjpilno ikdienas darbu! Panā
kumus, laimi un veselību Jaunajā 
- 2000. - gadā visam sociālās ap
rūpes kolektīvam!

Ruta Krastiņa
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